
 

 

IZVEŠTAJ O RADU FONDA ZA EKOLOGIJU  
OPŠTINE OBRENOVAC ZA 2001 GODINU 

 

I Organizacija 
Fond za ekologiju opštine Obrenovac (u daljem tekstu: Fond) formiran je 1991. 

godine na osnovu odredaba "Zakona o plaćanju i usmeravanju sredstava naknade za 
korišćenje dobara od opšteg interesa u proizvodnji električne energije i proizvodnje 
nafte i gasa" (u daljem tekstu Zakon), Sl. list SRS br. 16/90. Po tom Zakonu jedini 
finansijer Fonda je TENT. 

Praktično, ne bi se moglo reći da je Fond uopšte postojao na način koji je 
predvideo i odredio Zakon. Stoga je bilo potrebno preduzeti određene radnje da bi sve 
bilo kako treba. Dakle, kao prvo na osnovu odluke SO postavljen sam za direktora 
Fonda, a rešenje o imenovanju za direktora Fonda dobio sam 04.12.00. godine. 
Istovremeno je imenovan i UO Fonda. Preuzimanje dokumentacije od bivšeg direktora 
izvršio sam 14.12.00. godine, a zapisnik o preseku stanja 15.12.00. godine. 

Dalje, izvršeno je usaglašavanje sa Zakonom Odluke SO o osnivanju Fonda kao i 
Statuta Fonda. U međuvremenu urađen je Poslovnik o radu UO Fonda. 

Da bi Fond počeo da funkcioniše uputio sam zahtev predsedništvu SO za poslovni 
prostor u kome bi Fond funkcionisao (12.12.00. god.). Trenutno Fond raspolaže 
pristojnom kancelarijom u zgradi SO, nažalost bez telefona. No, očekujem da će se te 
prilike (poslovni prostor, telefon, oprema) početkom 2002 godine znatno promeniti 
nabolje. 

U Fondu za ekologiju opštine Obrenovac stalno radi samo direktor i to kao 
volonter. Sistematizacijom SO predviđena je Služba za zaštitu životne sredine u kojoj 
trenutno radi troje stručnjaka (tehnolog, šumar i agronom, svi dipl. inž.) sa kojima imam 
odličnu saradnju, čak delimo i kancelariju. 

Pravne poslove i savete za potrebe Fonda pružaju pravnice iz JP za izgradnju, a 
ekonomske, računovodstvene i finansijske poslove za Fond obavlja preduzeće "Aleph" 
Miloša Drenjanina. 

Za sve ostale stručne poslove Fond angažuje odgovarajuće stručnjake bilo 
pojedinačno, bilo u timovima. 

 

II Plan rada 
Ovo je izdvojeno kao  posebna stavka jer je prvi ozbiljniji posao koji sam obavio, a 

koji je usvojen na Skupštini, prošavši prethodno UO Fonda i IO SO. Važno je 
napomenuti da je na Skupštini kada je Plan usvojen doneto i nekoliko preporuka 
odnosno zaključaka: 

• Obzirom da je zakonski  rok (15. 01.) za donošenje Plana prošao, 
konstatovano je da je to iz objektivnih razloga i da treba nastaviti rad po ovom 
Planu, 

• po Zakonu Fond je za dodelu sredstava dužan da raspiše konkurs koji traje 
dva meseca, pa je preporučeno da to bude mesec dana. 

Usvojeni Plan je služio cele ove godine kao osnova za rad Fonda, a ispunjen je 
onoliko koliko su to raspoloživa sredstva dozvolila. 
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III Rad Fonda tokom 2001 godine 
Prvi posao po preuzimanju Fonda bio je da proverim dokumentaciju i poslovanje 

Fonda u prethodnom periodu. U tu svrhu sam angažovao nezavisnu komisiju za pregled 
dokumentacije i utvrđivanje verodostojnosti podataka iskazanih u izveštajima bivšeg 
direktora. Taj izveštaj je usvojen na Skupštini. Obzirom da je bilo indicija i konkretnih 
dokaza da određene radnje i postupci bivšeg direktora i UO nisu bile u skladu sa 
Zakonom, obavio sam razgovor sa javnim tužiocem i tom prilikom je sačinjena službena 
beleška. Javni tužioc je predmet prosledio policiji i oni su pregledali dokumentaciju 
Fonda i u par navrata tražili dopunske informacije po čemu sudim da je postupak u toku. 
Time sam obezbedio da eventualne zloupotrebe budu adekvatno istražene i 
sankcionisane. 

U principu rad Fonda u 2001 godini se odvijao na nekoliko glavnih pravaca: 

1. Pribavljanje finansijskih sredstava, 

2. objavljivanje konkursa za dodelu sredstava, kao i realizacija istih, 

3. komunalna zoohigijena, 

4. uređenje Zabrana, 

5. saradnja sa NVO (nevladine organizacije koje se bave ekologijom), 

6. ostali poslovi. 

U daljem tekstu daću objašnjenja za svaku stavku. 

PRIBAVLJANJE FINANSIJSKIH SREDSTAVA 

Dakle, prvo i najosnovnije što je trebalo uraditi je pribavljanje sredstava za rad 
Fonda, jer na računu nije bilo ni dinara.  

Uvidom u dokumentaciju Fonda konstatovano je da u budžetu RS postoje 
sredstva koja pripadaju Fondu (ostatak od čuvenog prskanja komaraca 2000. godine). 
Da bi se izvršila naplata potraživanja koja je Fond imao kod Ministarstva finansija RS, 
održano je nekoliko sastanaka sa ministrom Đelićem i njegovim zamenicima; dug je u 
celosti vraćen (oko 8.500.000 dinara) i treba imati u vidu da je Obrenovac praktično 
jedina opština kojoj je ministarstvo finansija u ovim teškim uslovima po ovom pitanju 
izašlo u susret. 

Istovremeno, utvrđen je dug TENT prema Fondu i prva značajna sredstva (vidi 
Finansijski izveštaj) su uplaćena u septembru i decembru, što je svakako vrlo dobro, 
mada je i dalje dug veliki. 

KONKURSI ZA DODELU SREDSTAVA 

Nakon pristizanja prvih sredstava iz budžeta RS (Ministarstvo finansija), objavljen 
je i prvi Konkurs za dodelu sredstava, a nakon toga još 2.  

Radi jasnoće da kažem da je po Zakonu osnovni uslov za učešće na konkursima 
da korisnici podnesu plan i program rada i utroška sredstava, kao i visinu potrebnih 
sredstava. Ako im se sredstva dodele, dužni su da nakon 6 meseci izveste o načinu 
upotrebe sredstava. Sva ova i ostala pitanja su regulisana međusobnim ugovorima. 

Prvi Konkurs je objavljen 20.04.01. godine i bio namenjen dodeli sredstava NVO 
kako bi se obezbedilo njihovo bolje funkcionisanje, jer njihova uloga u ekološkim 
delatnostima je ogromna. Te organizacije okupljaju veliki broj mladih i sa malo 
sredstava rade vrlo korisne stvari vezane za ekologiju. Sredstva su dodeljena sledećim 
NVO (visinu dodeljenih sredstava vidi u finansijskom delu): 
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1. Društvo za zaštitu životne sredine Grabovac – Obrenovac, 

2. Planinarsko rekreativno ekološko društvo TESLA, 

3. Mladi istraživači Beograda, 

4. Udruženje ljubitelja Zabrana, 

5. Društvo žena Barič – ekološka sekcija, 

6. Gimnazija iz Obrenovca, 

7. Kreativni tim "Šta hoćeš". 

Drugi konkurs je objavljen 03.05.01. godine i bio je orijentisan na izbor 
organizatora preko koga bismo slali našu decu koja imaju problema sa zdravljem na 
klimatski oporavak. Izbor je izvršila tročlana komisija (direktor, predsednik UO i 
podpredsednik UO Fonda) kako preko ponuda, tako i obilaskom na terenu. Odlučeno je 
da se posao poveri firmi "25 Maj" iz Beograda koja, pored toga što je finansijski bila 
najpovoljnija, na Divčibarama ima dva specijalizovana objekta i dugogodišnje iskustvo u 
radu isključivo sa decom. 

Klimatski oporavak dece koja imaju problema sa zdravljem smatram najsvetlijom 
tačkom u radu Fonda. U 2001. godini poslato je ukupno 6 grupa dece, sve u drugoj 
polovini godine. Posao oko izbora dece i pratećeg medicinskog osoblja, jer uz svaku 
grupu je išla i ekipa medicinskih sestara i lekar, organizovan je preko Doma zdravlja, a 
u dogovoru sa direktorom i načelnikom pedijatrije. U svakoj grupi bio je i odgovarajući 
broj vaspitača iz predškolske ustanove, a broj je zavisio od broja dece u grupi.  

Za potrebe dece Fond je kupio inhalator (i još 3 za potrebe Doma zdravlja), manju 
količinu lekova, igračaka (za predškolsku decu) i mobilni telefon kako bi roditelji mogli u 
svakom trenutku da se informišu o stanju svoje dece. 

Školska deca borave na Divčibarama 14 dana, a predškolska 10, po preporuci 
medicinskog i vaspitačkog osoblja. Nakon povratka podnošeni su pismeni izveštaji 
lekara i vaspitača o tome kako je oporavak protekao. Rezultati su apsolutno pozitivni u 
svakom pogledu. Obzirom na to i na insistiranje mnogih roditelja ja i UO Fonda ćemo 
učiniti sve da sa ovom praksom nastavimo. Postoji i preporuka medicinara da se 
organizuje klimatski oporavak na moru, jer određenom broju dece to više odgovara, pa 
pretpostavljam da će UO Fonda o tome doneti odgovarajuću odluku.  

Osim gore navedenog, u organizaciji Fonda na klimatskom oporavku je bila i 
kompletna grupa sa osobljem iz ustanove za mentalno zaostalu decu MNRO, u trajanju 
od 7 dana. 

Pored toga, u saradnji sa Crvenim krstom iz Obrenovca poslate su tri grupe dece 
na odmor u trajanju od po 7 dana. Jedna je iz škole "Ljubomir Aćimović", a drugu su 
činila deca romske nacinalnosti lošeg socijalnog statusa; treću grupu su činila školska 
deca iz više seoskih škola sa teritorije SO Obrenovac. U sve tri grupe grupe bilo je 135-
toro dece. 

Napominjem da je klimatski oporavak za svu navedenu decu bio potpuno 
besplatan. Sve troškove boravka i prevoza i pratećeg osoblja snosio je Fond. 

Treći konkurs je objavljen 11.05.01. godine i bio je orijentisan na sportske i 
kulturno umetničke organizacije koje rade sa mlađom populacijom naših sugrađana. 
Osnovna ideja je bila da se te organizacije malo pomognu, jer bavljenje sportom 
svakako povoljno utiče na zdravstveno stanje mladih. Dakle, kao neka vrsta 
zdravstvene prevencije. Sredstva su dodeljena sledećim organizacijama (visinu 
dodeljenih sredstava vidi u finansijskom delu): 
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1. FK Jedinstvo - Dren, pionirski pogon, 

2. Rvački klub TENT, 

3. Udruženje umetnika Obrenovca MOST, 

4. Škola odbojke Alfa, 

5. JP za informisanje (za mesece jul i avgust) 

KOMUNALNA ZOOHIGIJENA 

Pod terminom "komunalna zoohigijena" podrazumevaju se poslovi vezani za 
dezinsekciju, deratizaciju, uklanjanje pasa i mačaka lutalica i sl.. To su inače jako skupi 
poslovi i dosta sredstava Fonda je utrošeno za tu namenu. 

Obzirom na potrebna sredstva ni SO ni Fond ne bi mogli da te poslove obave u 
obimu u kome su oni ove godine odrađeni. Izlaz sam našao u dogovoru sa članom 
Gradske vlade zaduženom za zaštitu životne sredine, Radovanom Draškićem. Naime, 
odobreno je sledeće: Beograd daje sredstva za zaštitu, a Fond plaća radove po cenama 
koje važe za Grad. Obzirom da je Gradski sekretarijat za zaštitu životne sredine birao 
izvođače radova, to nije bilo potrebe da Fond raspisuje poseban konkurs. 

Deratizacija 

Obzirom da je u našu SO stigao dopis iz Gradskog zavoda za zaštitu zdravlja u 
kome se upozorava da je Obrenovac postao endemsko područje za trihinelozu, logično 
je bilo da pokrenem odmah akciju sistematske deratizacije cele opštine. Takav posao 
se nikada u Obrenovcu nije radio. Dakle obuhvaćen je grad, sva sela i oko 40 km 
kanala (od Zvečke ka Zabrežju) uključujući Kupinac. Zbog loših vremenskih uslova 
deratizacija je trajala znatno duže nego što je bilo predviđeno.  

Realizacijom mogu biti samo delimično zadovoljan i to iz više razloga, na primer:  

• nije bilo adekvatne kontrole rada ekipa na terenu zbog nedostatka ljudstva (na 
početku akcije još nisu bile formirane mesne zajednice), 

• mnogi građani nisu dozvoljavali ulazak ekipa, naročito po selima iako je 
deratizacija bila potpuno besplatna, 

• nekoliko privatnih firmi je išlo ispred i prodavalo otrove, tako da građani nisu 
imali potrebe za ponovnom deratizacijom, 

• u gradskom jezgru, od stočne pijace do Gaja posao je relativno dobro odrađen, 

• u nekim selima, naprimer Grabovac i Ratari posao je odlično odrađen, ali uz 
učešće ljudi iz novih MZ. 

U toku novembra i početkom decembra urađena je korekcija na onim lokacijama 
na koje smo stavili primedbe: centar grada (zbog renoviranja pijace), deo sela Brović i 
pojedine lokacije u nekim drugim selima. 

Dezinsekcija 

Pod dezinsekcijom, u našem slučaju, podrazumevam uništavanje odraslih formi 
komaraca i krpelja. 

Komarci 

Obzirom da sa zaprašivanjem komaraca do sada nisam imao posla, uključio sam 
se u rad Gradskog "Štaba za komarce" koji kao zvanično telo radi u okviru Gradskog 
sekretarijata za zaštitu životne. Tu se dogovaraju svi poslovi vezani za uništavanje 
odraslih formi komaraca. Oni do sada nisu tretirali Obrenovac, osim dela zabrežanskih 
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livada koje posmatraju kao opasnost za Beograd. Sada se to izmenilo pa smo mi 
ravnopravni učesnici u radu. 

Obzirom da se radi o visokostručnom poslu koji prevazilazi moja znanja, 
angažovao sam stručni tim u sastavu: 

• Dr Ilija Perić, 
• Prof. Dr Petar Vukša, 
• Mr Petar Kljajić i 
• Prof. Dr Milorad Šestović 

Dakle, na Štabu za komarce je dogovarano kada će se akcije izvoditi, obzirom na 
vremenske uslove, a mi smo se dogovarali o površinama na teritoriji Obrenovca koje će 
se zaprašivati. Ima tu još puno detalja, ali za ovaj izveštaj nisu bitni. 

Sticajem okolnosti ova godina je bila jako povoljna za razvoj komaraca zbog 
velikog broja kišnih dana, pa su u Obrenovcu izvedene čak 3 akcije zaprašivanja (u 
Beogradu 4).  

U prvoj akciji prskano je sa 4 avona po teritoriji od 7000 ha. Istovremeno, sa 
zemlje je topovima zaprašivan grad, Zabran i selo Poljane. Na žalost, zbog lošeg 
vremena koje usledilo par dana iza toga nije bilo puno efekta. Moram napomenuti da je 
tom prilikom naneta šteta nekolicini pčelara u Piromanu koja je doduše nadoknađena, 
ali taj događaj je primer mog neiskustva. Na sreću to se kasnije nije ponovilo. 

U drugoj akciji je, na zahtev i pritisak građana, teritorija proširena na 9000 ha. U 
zaprašivanju je učestvovalo 5 aviona i vozila u gradu i Zabranu. Ova akcija se može 
okarakterisati kao uspešna, mada je bilo manjih propusta u selu Ušće. 

Treća akcija je zbog povoljnih vremenskih uslova i dugotrajne suše posle prskanja 
bila najuspešnija i dala je najdugoročnije rezultate. Tretman je rađen na 9000 ha i 
vozilima po gradu i Zabranu. 

Za svaku akciju postoji izveštaj stručnog tima, a dogovorili smo se da tim napravi 
predlog aktivnosti po ovom pitanju za sledeću 2002. godinu, koji će biti prezentiran IO i 
SO. 

Napominjem da se radi o vrlo skupim poslovima, te da je Fond svojim aktivnostima 
doneo opštini ogromne uštede. Primera radi otrov za zaprašivanje 9000 ha košta oko 
50.000 DEM, a JAT-ove usluge koje je Fond plaćao oko 750.000 Din. Na žalost to je 
važilo samo za 2001 godinu. U Sledećoj godini IO SO će morati ozbiljno da razmotri 
kako da nabavi potrebna sredstva za ovu namenu. 

Krpelji 

Krpelji su insekti koji, ako su zaraženi, prenose lajmsku bolest. Obzirom da svi 
znamo da ih na našim terenima ima i da je bilo nekoliko slučajeva oboljenja, smatrao 
sam za neophodno da se Fond uključi u njihovo uništavanje. 

Kao stručnog saradnika i neposrednog izvršioca angažovao sam Prof. dr Novicu 
Stajkovića, jednog od najvećih autoriteta u ovoj oblasti. On je sa svojim timom 
"prečešljao" teritoriju grada i okoline. Krpelje koji su inficirani pronašao je na nekoliko 
lokacija koje su odmah efikasno zaprašene.  

Inače, nije se radilo o velikim površinama, a obzirom na besplatan otrov, troškovi 
su bili minimalni. 
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Psi i mačke lutalice 

Po pitanju uništavanja pasa i mačaka lutalica u 2001 godini gotovo da ništa nije 
urađeno. Ima više razloga za to. Najveći je to što kafilerija u Ovči ne radi, pa psi nisu ni 
hvatani. 

Bilo je dosta razgovora i planiranja azila za pse i mačke, međutim, ispostavilo se 
da je to jako velika investicija kako u startu, tako i u kontinuitetu (ishrana, veterinarska 
nega, čuvari...). Sada ima nekih novih ideja, ali eventualna realizacija se može očekivati 
tek u 2002. godini. 

ZABRAN 

Kao jedna od važnih aktivnosti Fonda, planom je predviđeno učešće u uređenju 
jedinog obrenovačkog izletišta Zabran. Aktivnosti na tom planu su počele od proleća 
ove godine i još traju. Nabrojaću neke važnije: 

• prikupljena je postojeća tehnička dokumentacija o ranijim razmatranjima 
uređenja "Izletničke šume Zabran", 

• JP Fond za izgradnju izradio je projekat prilaznog puta i vodovoda, 

• Jedna od ključnih stvari u uređenju izletišta Zabran je izgradnja obaloutvrde na 
Savi. Zbog toga, u više navrata vođeni su razgovori u VPC Sava (Srbijavode) 
oko izgradnje obaloutvrde na Savi u potezu od Perila do Zabrana, jer je na tom 
delu Sava odnela u proseku oko 20-30 m obale za proteklih 40 godina, što smo 
u saradnji sa geometrima TENT-a utvrdili u martu ove godine, 

• u vezi sa prethodnim, vođeni su razgovori i konkretni dogovori sa preduzećem 
Beograd-vode (izvodi radove za Srbijavode) oko projekta obaloutvrde i 
sadržaja u forlandu (pešačke, biciklističke i trim staze, zelenilo, marina za 
čamce i sl.); Tadašnji zaključak je bio da će Fond finansirati projekat ukoliko 
Srbijavode prihvate program izrade obaloutvrde, 

• upućen je "Zahtev za izdavanje vodoprivrednog mišljenja" VPC Sava, kao 
neophodnog koraka ka eventualnoj realizaciji izrade obaloutvrde; u vezi s tim, 
održan je uspešan sastanak sa zamenikom ministra poljoprivrede zaduženim 
za vodoprivredu gdinom Petkovićem; zahtev je početkom Septembra povoljno 
rešen, a zatim je stiglo i Rešenje iz ministarstva poljoprivrede kojim je konačno 
omogućeno da krenemo u projektovanje obaloutvrde, 

• konkurs po pozivu za izbor projektanta obloutvrde obavljen je u toku oktobra i 
za glavnog projektanta izabrana je firma Beograd-vode (inače je to bila 
preporuka Srbijavoda); izrada projekta za obaloutvrdu i marinu u Zabranu je 
sada u toku (posao će trajati oko 3 meseca i koštati 1.380.000 dinara), 

• sa direktorom šumskog gazdinstva Beograd (Srbijašume) dogovoreno je da 
počne uređenje (sanitarna seča) same šume čime bi se podigao kvalitet šume. 
Taj posao je počeo krajem novembra i završiće se u decembru, 

• Fond je tokom leta očistio oko 2 ha šiblja u forlandu; za te potrebe kupljen je 
trimer i motorna testera (osnovna sredstva Fonda) jer se ispostavilo da je to 
zajedno sa angažovanjem dvojice radnika znatno jeftinije nego da taj posao 
obavi JKP, 

• Obale pored puta od hotela do zabranske šume je detaljno očišćena od šiblja 
tako da će ubuduće moći da se kosi kosilicom za travu; u decembru se čisti od 
šiblja prostor između puta i kanala na samom ulazu u šumu, 
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• u ovom momentu Fond ima angažovana 3 radnika (preko OMZAP-a) koji 
stalno rade na čišćenju i uređenju Zabrana; planiram da tako bude cele zime, 

• sa direktorom šumskog gazdinstva Beograd (Srbijašume) dogovoreno je da se 
tokom zime u Zabranu postavi desetak novih drvenih stolova i klupa, kao i 
dvadesetak korpi za otpatke, 

• krajem decembra počeće aktivnosti oko izrade regulacionog plana Zabrana 
kao osnove za buduće uređenje ovog prostora, 

• obavljeni su razgovori i razmotrene mogućnosti sa odgovarajućim 
rukovodiocima Srbijašuma oko obnavljanja fazanerije u Zabranu što bi osim 
ekonomskog imalo i značaja za lovni turizam, 

• obzirom da je korisnik zabranske šume JP Srbijašume nadležnost opštinskih 
struktura na tom prostoru praktično ne postoji; prema zakljucima SO 
pokrenućemo proceduru za povraćaj šume opštini, što nije ni malo jednostavan 
ni brz proces, ali se mora odraditi; procedura je u toku. 

Obzirom na značaj zabranskog kompleksa za Obrenovac i obrenovčane, Fond će 
u planu rada za sledeću godinu predvideti dalje aktivnosti na uređenju same šume, kao 
i forlanda (ušće Kolubare – Perilo). 

SARADNJA SA NVO 

Kao bitnu stvar Fond smatra i podržavaće nevladine (NVO) ekološke organizacije 
zbog njihovog velikog angažovanja i uvažavanja od strane sličnih organizacija u zemlji i 
inostranstvu; zbog toga je Fond: 

• pokrenuo i podržao učešće "Društva za ekologiju Grabovac – Obrenovac" i 
"Planinarsko ekološkog društva Tesla" na regionalnom savetovanju o zaštiti 
okoline (REREP); učešće oba udruženja je bilo zapaženo i zahvaljujući njima 
Obrenovac je uvršten u spisak crnih ekoloških tačaka, 

• podržao aktivnosti "Planinarsko ekološkog društva Tesla" (kolubarska regata i 
sanacija zaštićenih hrastova kod Jozića kolibe), 

• započeo i održava saradnju sa "Mladim istraživačima Srbije" kao velikom i 
važnom NVO koja ima punu podršku REREP-a; Mladi istraživači Srbije su 
suorganizatori međunarodnog programa za očuvanje reke Save; predstavnik 
fonda na prvom sastanku u Sremskoj Mitrovici bio je predsednik UO Fonda, 

• Na moju inicijativu pokrenut je značajan projekat o zaštiti reke Kolubare 
(realizacija je u toku) kome je podršku dala i Uprava za zaštitu životne sredine 
(sa 650.000 dinara dok Fond učestvuje sa 250.000 dinara), 

• učestvovao u organizaciji akcije "Bolje da lete zmajevi nego pepeo" koja je 
održana na deponiji pepela TENT – B i izazvala veliku medijsku pažnju; 
organizatori su bili "Društvo za ekologiju Grabovac – Obrenovac" i "Mladi 
istraživači Srbije", 

• podržavao i dalje podržava održavanje niza ekoloških tribina koje organizuju 
gore pomenute NVO, a naročito "Društvo za ekologiju Grabovac – Obrenovac"; 
do sada je održano 7 tribina pred punom pozorišnom salom, 

• započeo i nastaviće saradnju sa udruženjem "Ljubitelji Zabrana" na uređenju 
rekreacione zone u šumi Zabran i na pripadajućem forlandu, 

• pomogao rad ekološke sekcije "Društva žena Barič" iz Bariča 
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DRUGE AKTIVNOSTI 

Urađeno je još dosta poslova i aktivnosti koje ne spadaju u direktne poslove i 
obaveze Fonda, ali imaju veze sa ekologijom u opštini i obično su bili posledica 
preporuke IO SO, odnosno UO Fonda: 

• predočio sam Sekretaru SO potrebu i zakonsku obavezu da opštinska uprava 
zaposli nekoliko (po zakonu do 5) stručnjaka koji bi vodili računa o ekologiji 
kroz upravno nadzorne i studijsko analitičke poslove (inspekcijski su u 
nadležnosti Grada); to je prihvaćeno i odgovarajuća radna mesta su uvrštena u 
novu sistematizaciju opštinske uprave; zaposlena su 3 stručnjaka po mom 
izboru (tehnolog, šumar, agronom) sa kojima imam izvanrednu saradnju, 

• utvrdio sam da u Obrenovcu nikada nije primenjivana gradska odluka o 
naplaćivanju ekološke takse i uredio da se primenjuje, a prihod uplaćuje na 
račun Fonda; stim u vezi napominjem da su, iz meni nepoznatih razloga, do 
sada iz JKP koji vrši naplatu uplaćena vrlo mala sredstva – daleko manja od 
planiranih, 

• inicirao sam pokretanje postupka za naplatu takse za parkiranje koja bi u 
celosti išla u SO Obrenovac umesto u Grad kao do sada; postupak je u toku, 

• u nekoliko navrata sam boravio u Prvoj iskri – namenska (jednom i sa 
novinarima) i razgovarao o problemu cisterne sa piralenom koja je tamo 
locirana; problem je dignut na republički nivo i očekujem da će biti rešen u toku 
2002 godine, 

• obišao sam ogromne divlje deponije u Stublinama (oko 6000 m3), Velikom 
polju i Grabovcu; one su u oktobru uspešno u celosti uklonjene, 

• u toku razgovora oko obaloutvrde ispostavilo se još mogućih radnji i ozbiljnih 
akcija; jedna od njih je uspostavljanje saradnje sa Đerdapom koji ima ozbiljne 
finansijske obaveze u vezi regulacije otvorenih (rečnih) i zatvorenih (kanalskih) 
voda; obzirom da niko iz SO Obrenovac 10 godina nije po tom pitanju ništa 
radio, ugovorio sam sastanak direktora investicija Đerdap - Beograd sa 
predsedništvom SO i kolegama iz JP Fonda za izgradnju; sastanak je održan i 
započeta je saradnja od koje u 2002 godini očekujem prve rezultate, 

• kupljen je automobil Lada Niva koji koristim ja i kolege iz Službe za zaštitu 
životne sredine za obilazak terena, 

• izgrađene su 3 javne česme (Vašarište, Dudovi – škola, Stadion), a u pripremi 
je projekat za izgradnju fontane u centru grada, 

• Fond je bio sufinansijer (sa VPC Sava) u čišćenju kanala Kupinac; nadzorni 
organ je iz JP za izgradnju, a završetak posla se očekuje do kraja Decembra, 

• preduzeo sam određene mere da Republički zavod za tržište rada dodeli svoj 
bivši poslovni prostor (baraka kod autobuske stanice) opštini na trajno 
korišćenje, stim da opština taj prostor dodeli Fondu za poslovni prostor 
(dogovoreno sa predsednicima SO i IO); taj posao je završen u novembru 
(započet u martu) i do kraja decembra će biti izvršena primopredaja; 
napominjem da će u tom poslovnom prostoru biti smeštena i ekipa iz Službe za 
zaštitu životne sredine SO, a jedna prostorija će biti namenjena aktivnostima 
NVO, 

• uputio sam dva stručnjaka na međunarodno ekološko savetovanje ENRY 2000 
koje je održano u Sava centru i na kome je uspešno vizuelno (foto izložba) 
predstavljen Obrenovac kao crna ekološka tačka, 
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• organizovao sam ekspediciju na izvorište reke Beljanice; tom prilikom je 
konstatovano da je reka čista i da bi je, možda, trebalo vratiti u staro korito kroz 
Konatice, 

• rešavaju se imovinsko pravni odnosi za prostor "Komgrapovih" majdana (oko 
20 ha); na tom prostoru se planira park šuma sa rekreativnim sadržajima. 

PROBLEMI 

Obzirom da "Zakon o plaćanju i usmeravanju sredstava naknade za korišćenje 
dobara od opšteg interesa u proizvodnji električne energije i proizvodnje nafte i gasa" u 
ovom momentu restriktivno deluje na rad Fonda zbog toga što: 

• plan rada i konkurs za dodelu sredstava moraju se objaviti do 15. Januara 
tekuće godine, 

• rok za realizaciju je 2 meseca plus 8 dana rok za žalbe, 

• nejasne mogućnosti namene dodeljenih sredstava, 

zatraženo je mišljenje odgovarajućih ministarstava u cilju prevazilaženja problema, 
a sa stručnjacima iz ministarstva pravde dogovoreno je da napravimo predlog izmene 
Zakona kako bi poslovanje Fonda bilo lakše i primerenije stvarnom životu i potrebama 
(predlog izmene Zakona je u pripremi) 

U svakom slučaju, gorući problem na našoj teritoriji i šire su deponije pepela 
TENT-A i TENT-B. Zato je uspostavljena saradnja sa grupom eksperata u realizaciji 
projekta saniranja negativnog uticaja termoelektrana na životnu sredinu. 

Takođe, deponija smeća "Grebača" zahteva kompletno i trajno rešenje. Pokrenuta 
je inicijativa za zajedničko rešavanje problema smeća sa okolnim opštinama, a 
zainteresovani su i gradovi Beograd, Valjevo i praktično ceo kolubarski region. 

Jedan od najvećih problema je neredovni priliv sredstava, mada moram reći da je 
TENT počeo da periodično ispunjava deo svojih obaveza. 

U okviru ove stavke Izveštaja moram još jednom da napomenem i upozorim IO 
SO na problem finansiranja dezinsekcije i deratizacije u 2002 godini koji će se sigurno 
pojaviti, jer kako sam već naveo za te poslove potrebno je izdvojiti ogromne sume 
novca. Teško da će Fond moći da se izbori sa tim obavezama. 

Pravi, stabilni rad u Fondu očekujem tek po rešavanju problema sa poslovnim 
prostorom i naplate rente od TENT-a na čemu aktivno radim. 

Na kraju napominjem da u Fondu radim kao volonter i sve poslove obavljam sam, 
a poslednjih meseci uz pomoć ekipe iz Službe za zaštitu životne sredine.  

Imam odličnu saradnju sa predsednikom i članovima UO.  

 

NAPOMENA: primerak ovog izveštaja biće dostavljen Vladi Republike Srbije 

 

 

Obrenovac, 31.12.2001.  Direktor Fonda za ekologiju  
opštine Obrenovac 

 

Vladimir Stamenović 


